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Beslutande ledamöter 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) 
Farishta Sulaiman (M) 
Magnus Olsson (SD) 
Andréas Schönström (S) 
John Roslund (M) 
Frida Trollmyr (S) 
Rickard Åhman Persson (SD) 
Mohamed Yassin (MP) 
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Roko Kursar (L) §§235-246 
Josefin Anselmsson (M) 
Carina Nilsson (S) (Ordförande) 
Emelie Nyman (C) §§235-254 
Lars-Johan Hallgren (SD) 
Anja Nordberg Sonesson (M) (Andre vice ordförande) 
Sofia Hedén (S) 
Tony Rahm (M) 
Anders Pripp (SD) 
Mubarik Mohamed Abdirahman (S) 
Boel Pettersson (V) §§243-265 
Amani Loubani (S) 
Helena Nanne (M) 
Michael Hård af Segerstad (SD) 
Linda Eklund (L) 
Bengt-Göran Svensson (S) 
Sadiye Altundal (V) §§238-265 
Håkan Fäldt (M) 
Olga Krivtsova (S) 
Juan-Tadeo Espitia (S) 
John Eklöf (M) §§243-265 
Anton Sauer (C) 
Anders Skans (V) 
Shler Murad Bradostin (S) 
Haqvin Svensson (M) 
Björn Gudmundsson (S) (Vice ordförande) 
Surra Al Sakban (MP) 
Sanna Axelsson (S) 
Gunilla Ryd (V) 
Malin Ahlström (M) 
Håkan Ask (SD) 
Arwin Sohrabi Nejad (S) 
Sara Wettergren (L) 
Linda Obiedzinski (M) §§243-265 
Lisbeth Persson Ekström (SD) 
Jan Olsson (S) 
Helena Grahn (M) 
Susanne Jönsson (S) 
Anders Andersson (V) 
Dündar Güngör (S) 
Anders Olin (SD) 
Janne Grönholm (MP) 
Albin Schyllert (M) 
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Hanna Sandberg (S)  ersätter Anders Rubin (S) 
Anders Nilsson (S)  ersätter Sedat Arif (S) 
Marie Tanndal (S)  ersätter Christina Wessling (S) 
Niclas Röhr (M) §§235-242 ersätter John Eklöf (M) 
Petra Lundgren (M) §§235-242 ersätter Linda Obiedzinski (M) 
Jenny Bengtsson (SD)  ersätter Jacqueline Maly (SD) 
Stefan Claesson (SD)  ersätter Jörgen Grubb (SD) 
Nina Jakku (V)  ersätter Emma-Lina Johansson (V) 
Lisa Stolpe (V)  ersätter Showan Shattak (V) 
Marek Lakatos (V) §§235-242 ersätter Boel Pettersson (V), §§243-265 ersätter Anfal Saad 
Mahdi (V) 
Isabel Enström (MP)  ersätter Stefana Hoti (MP) 
Eva Christina Bertz (L) §§252-265 ersätter Roko Kursar (L) 
Joel Laguna Ascacivar (L) §§247-251 ersätter Roko Kursar (L) 
Kay Lennart Wictorin (C) §§255-265 ersätter Emelie Nyman (C) 

Ej tjänstgörande ersättare 
Peter Johansson (S) 
Amanda Johannesson (S) 
Shaip Morina (S) 
Birgit Hansson (S) 
Sven-Erik Rasmusson (S) 
Neziya Rahman (S) §§246-265 
Nicola Rabi (M) §§243-265 
Ingrid Gunnarson (M) §§243-265 
Bo Mats Brogren (M) §§243-265 
Darko Simic (M) §§246-265 
Niclas Röhr (M) §§243-265 
Petra Lundgren (M) §§243-265 
Nichlas Holmgren Gellersten (SD) 
Eva Hallén (SD) 
Patrick Angelin (SD) 
Eva Christina Bertz (L) §251 
Joel Laguna Ascacivar (L) §§235-246, §§252-265 
Kay Lennart Wictorin (C) §§235-254 
Martin Molin (C) 

Övriga närvarande 
Pethra Ängquist (ordförande överförmyndarnämnden) §§235-242 
Louise Lagerlund (stadsjurist) 
Martin Ljungberg (nämndsekreterare) 
Pamela Lindqvist (nämndsekreterare) 
Agnes Wemme (nämndsekreterare) 
Jonas Rosenkvist (avdelningschef) 
Gun Norrback (systemförvaltare) 
Adrian Kasperczyk (politisk sekreterare (L)) 
Amanda Lindblad (politisk sekreterare (MP)) 
Aron Regnéll (politisk sekreterare (M)) 
Bahhar Mohammadi Norén (politisk sekreterare (S)) 
Charlotte Frank (politisk sekreterare (L)) 
Hanna Backlund Ortman (politisk sekreterare (S)) 
Hanna Jokel (politisk sekreterare (S)) 
Markus Krook (politisk sekreterare (C)) 
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Matilda Klefström (politisk sekreterare (L)) 
Oscar Rauer (politisk sekreterare (S)) 
Sofie Valfridsson (politisk sekreterare (V)) 
Ursula Savonius (politisk sekreterare (L)) 
Vanessa Marko (politisk sekreterare (S)) 
Åsa Maria Valdemarsson (politisk sekreterare (S)) 
Manda Svärd (praktikant) 
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ÄRENDELISTA 
§235 Upprop och ordförandens upplysning angående webbsändningen av 

kommunfullmäktigesammanträdet 
§236 Val av justerare 
§237 Inkomna frågor 
§238 Fråga från Magnus Olsson (SD) till Sara Wettergren (L) om 

handläggningstiden för skolskjuts 
§239 Fråga från Anders Skans (V) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om att 

stoppa hyreshöjningarna i MKB 
§240 Fråga från Petra Lundgren (M) till Pethra Ängquist (S) om åtgärder för att 

behålla befintliga ideella ställföreträdare och för att öka antalet nya 
§241 Fråga från John Roslund (M) till Andreas Schönström (S) om utbyte av 

farthinder vid akutmottagningen i Malmö 
§242 Fråga från Tony Rahm (M) till Frida Trollmyr (S) om nytt miljöhus på S:t 

Petri Skola 
§243 Ändring av bolagsordningarna för de helägda kommunala bolagen i syfte 

att tillåta digitala bolagsstämmor 
§244 Förslag till kvittningsemission i Malmö Stadshus AB 
§245 Utökad låneram för Malmö Stadshus AB samt revidering av Ramar för 

upplåning, borgen och utlåning 
§246 Ekonomisk prognos per oktober 2023 - Funktionsstödsnämnden 
§247 Ansökan från tekniska nämnden om objektsgodkännande Norra Hamnen 

yteffektivisering och utökning av ytor 
§248 Detaljplan för fastigheten Lockarp 31:1 m.fl. i Lockarp i Malmö, Dp 5644 
§249 Redovisning av partistöd för 2022 med utbetalning 2024 
§250 Förutsättningar för införandet av en samordnad uppföljningsfunktion 

avseende sociala villkor i avtal 
§251 Uppdrag budget 2022 - Kommunstyrelsen, tillsammans med berörda 

nämnder, ges i uppdrag att utreda förutsättningarna för att utveckla ett kort 
för stadens pensionärsrabatter 

§252 Fordonsstrategi för Malmö stad 
§253 Plan för etablering av intern laddinfrastruktur i Malmö stad 
§254 Motion av Nima Gholam Ali Pour (SD) om mötesplats för personer med 

neuropsykiatrisk funktionsnedsättning 
§255 Motion av Kay Wictorin (C) och Martin Molin (C) om småhus i Limhamns 

norra hamn 
§256 Motion av Magnus Olsson (SD) om att lägga ner tidningen Vårt Malmö 
§257 Motion av Anton Sauer (C) om att avsluta utgivningen av Vårt Malmö 
§258 Valförslag och avsägelser 
§259 Anmälan av inkomna skrivelser till kommunfullmäktiges sammanträde den 

21 december 2023 
§260 Anmälan av inkomna ärenden som ännu inte underställts 

kommunfullmäktiges prövning 
§261 Inkomna interpellationer 
§262 Interpellation från Lisa Stolpe (V) till Sara Wettergren (L) om särskilt stöd 

och Centrala särskilda undervisningsgrupper (CSU) i grundskolan 
§263 Interpellation från Tobias Petersson (V) till Sofia Hedén (S) om åtgärder 

för att nå en god uppväxtmiljö utan buller och luftföroreningar 
§264 Interpellation från Helena Nanne (M) till Sara Wettergren (L) om åtgärder 

mot rasism och hatbrott 
§265 Julhälsning 
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§ 235 Upprop och ordförandens upplysning angående webbsändningen
av kommunfullmäktigesammanträdet 

Sammanfattning 
Ordföranden uttalar att "det särskilt ska upplysas om att vid kommunfullmäktiges 
sammanträde, liksom vid den vidare hanteringen av varje enskilt sammanträde, tillämpas 
gällande integritetslagstiftning vid all behandling av personuppgifter. De som deltar i 
kommunfullmäktiges sammanträde erinras om att de inte får röja enskildas sekretess". 

Upprop förrättas. 
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§ 236 Val av justerare

Sammanfattning 
Ordföranden meddelar att protokollet justeras den 3 januari 2024 kl 13.00 på 
stadskontoret. 

Kommunfullmäktige utser Mohammed Yassin (MP) och Rickard Åhman Persson (SD) att 
jämte ordföranden justera protokollet. 
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§ 237 Inkomna frågor

Sammanfattning 
Petra Lundgren (M) har anhållit om att till överförmyndarnämndens ordförande Pethra 
Ängquist (S) få framställa en fråga om åtgärder för att behålla befintliga men även öka 
antalet nya ideella ställföreträdare. 
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid 
dagens sammanträde. 

John Roslund (M) har anhållit om att till tekniska nämndens ordförande Andréas 
Schönström (S) få framställa en fråga om utbyte av farthinder vid akutmottagningen i 
Malmö. 
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid 
dagens sammanträde. 

Farishta Suleiman (M) har anhållit om att till arbetsmarknads- och socialnämndens 
ordförande Sedat Arif (S) få framställa en fråga om Malmös socioekonomiska segregation. 
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer inte att besvaras vid 
dagens sammanträde. 

Magnus Olsson (SD) har anhållit om att till grundskolenämndens ordförande Sara 
Wettergren (L) få framställa en fråga om handläggningstiden för skolskjuts. 
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid 
dagens sammanträde. 

Anders Skans (V) har anhållit om att till kommunstyrelsens ordförande Katrin Stjernfeldt 
Jammeh (S) få framställa en fråga om att stoppa hyreshöjningarna i MKB. 
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid 
dagens sammanträde. 

Tony Rahm (M) har anhållit om att till servicenämndens ordförande Frida Trollmyr (S) få 
framställa en fråga om ett nytt miljöhus på S:t Petris skola. 
Kommunfullmäktige medger att frågan får framställas. Den kommer att besvaras vid 
dagens sammanträde. 

Beslutsunderlag 
• Fråga från Petra Lundgren (M) till Pethra Ängquist (S) om åtgärder för att behålla

befintliga ideella ställföreträdare och för att öka antalet nya
• Fråga från John Roslund (M) till Andreas Schönström (S) om utbyte av farthinder

vid akutmottagningen i Malmö
• Fråga från Farishta Sulaiman (M) till Sedat Arif (S) om Malmös socioekonomiska

segregation
• Fråga från Magnus Olsson (SD) till Sara Wettergren (L) om handläggningstiden för

skolskjuts
• Fråga från Anders Skans (V) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om att stoppa

hyreshöjningarna i MKB
• Fråga från Tony Rahm (M) till Frida Trollmyr (S) om nytt miljöhus på S:t Petri

Skola
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§ 238 Fråga från Magnus Olsson (SD) till Sara Wettergren (L) om
handläggningstiden för skolskjuts 

STK-2023-1719 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 237 medge Magnus Olsson (SD) att till 
grundskolenämndens ordförande Sara Wettergren (L) få framställa en fråga angående 
handläggningstid för skolskjuts. 

Sara Wettergren (L) besvarar frågan. Magnus Olsson (SD) yttrar sig. Frågan intas som 
bilaga 1. 

Beslutsunderlag 
• Fråga från Magnus Olsson (SD) till Sara Wettergren (L) om handläggningstiden för

skolskjuts
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§ 239 Fråga från Anders Skans (V) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om
att stoppa hyreshöjningarna i MKB 

STK-2023-1743 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 237 medge Anders Skans (V) att till 
kommunstyrelsens ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh(S) få framställa en fråga om att 
stoppa hyreshöjningarna i MKB. 

Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) besvarar frågan. Anders Skans (V) yttrar sig. Frågan intas 
som bilaga 2. 

Beslutsunderlag 
• Fråga från Anders Skans (V) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om att stoppa

hyreshöjningarna i MKB
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§ 240 Fråga från Petra Lundgren (M) till Pethra Ängquist (S) om åtgärder
för att behålla befintliga ideella ställföreträdare och för att öka 
antalet nya 

STK-2023-1605 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 237 medge Petra Lundgren (M) att till 
överförmyndarnämndens ordförande Pethra Ängquist (S) få framställa en fråga om 
åtgärder för att behålla befintliga men även öka antalet nya ideella ställföreträdare. 

Pethra Ängquist (S) besvarar frågan. Petra Lundgren (M) yttrar sig. Frågan intas som bilaga 
3. 

Beslutsunderlag 
• Fråga från Petra Lundgren (M) till Pethra Ängquist (S) om åtgärder för att behålla

befintliga ideella ställföreträdare och för att öka antalet nya
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§ 241 Fråga från John Roslund (M) till Andreas Schönström (S) om utbyte
av farthinder vid akutmottagningen i Malmö 

STK-2023-1631 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 237 medge John Roslund (M) att till tekniska 
nämndens ordförande Andréas Schönström (S) få framställa en fråga angående utbyte av 
farthinder vid akutmottagningen i Malmö. 

Andréas Schönström (S) besvarar frågan. John Roslund (M) yttrar sig. Frågan intas som 
bilaga 4. 

Beslutsunderlag 
• Fråga från John Roslund (M) till Andreas Schönström (S) om utbyte av farthinder

vid akutmottagningen i Malmö

12



§ 242 Fråga från Tony Rahm (M) till Frida Trollmyr (S) om nytt miljöhus på
S:t Petri Skola 

STK-2023-1742 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade under § 237 medge Tony Rahm (M) att till 
servicenämndens ordförande Frida Trollmyr (S) få framställa en fråga angående nytt 
miljöhus på S:t Petri skola. 

Frida Trollmyr (S) besvarar frågan. Tony Rahm (M) yttrar sig. Frågan intas som bilaga 5. 

Beslutsunderlag 
• Fråga från Tony Rahm (M) till Frida Trollmyr (S) om nytt miljöhus på S:t Petri

Skola
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§ 243 Ändring av bolagsordningarna för de helägda kommunala bolagen i
syfte att tillåta digitala bolagsstämmor 

STK-2023-1350 

Sammanfattning 
I ärendet föreligger förslag till tillägg i bolagsordningen för Malmö stads helägda bolag 
avseende att bolagsstämmor får hållas digitalt. Ärendet har behandlats av Malmö Stadshus 
styrelse 16 oktober 2023. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige godkänner möjligheten till digitala bolagsstämmor från och
med 1 januari 2024 för Malmö kommuns helägda bolag i enlighet med vad som
redovisas i ärendet.

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 

Beslutet skickas till
MKB Fastighets AB 
Boplats Syd AB 
Malmö Leasing AB 
Malmö Kommuns Parkerings AB 
Parkeringsövervakning i Malmö AB 
Malmö Live Konserthus AB 
Malmö Stadsteater AB 
Minc i Sverige AB 
Malmö Stadshus AB 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 231206 § 349 Ändring av bolagsordningarna för de helägda

kommunala bolagen i syfte att tillåta digitala bolagsstämmor
• G-Tjänsteskrivelse KS 231206 Ändring av bolagsordningarna för de helägda

bolagen i syfte att tillåta digitala bolagsstämmor
• Förslag till beslut KSAU 231023 §487 Digitala bolagsstämmor
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 231023 Digitala bolagsstämmor
• Parkeringsövervakning i Malmö AB Bolagsordning NY
• MKB Fastighets AB Bolagsordning NY
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• MINC i Sverige AB Bolagsordning NY
• Malmö Stadsteater AB Bolagsordning NY
• Malmö Stadshus AB Bolagsordning NY
• Malmö Live AB Bolagsordning NY
• Malmö Leasing AB Bolagsordning NY
• Malmö kommuns parkerings AB Bolagsordning NY
• Boplats Syd AB Bolagsordning NY
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§ 244 Förslag till kvittningsemission i Malmö Stadshus AB

STK-2023-1522 

Sammanfattning 
Inom Malmö Stadshus AB används koncernbidrag för att utjämna vinster mot förluster 
inom koncernen. MKB Fastighets AB är den största givaren av koncernbidrag. Lagen om 
allmännyttiga kommunala aktiebolag begränsar värdeöverföring från bostadsbolaget, vilket 
medför att Malmö Stadshus AB återställer lämnat koncernbidraget minus skatt via 
aktieägartillskott. Malmö Stadshus AB har per den 31 oktober 2023 en skuld till Malmö 
stad om 614 mnkr. Skulden har uppkommit med anledning av att Malmö Stadshus AB har 
lämnat aktieägartillskott till MKB Fastighets AB. Malmö Stadshus AB är ett holdingbolag 
och den uppkomna skulden kommer inte kunna regleras. För att lösa skulden föreslår 
stadskontoret en kvittningsemission som innebär att Malmö stad omvandlar hela fordran 
på Malmö Stadshus AB mot nya aktier. I Malmö Stadshus AB innebär det att skulden förs 
om till eget kapital så som aktiekapital. Kvittningsemissionen har inte någon likviditets- 
eller resultatpåverkan. Den låneskuld som Malmö Stadshus AB har till Malmö stad 
uppskattas vid tidpunkten för kvittningsemissionen uppgå till 750 mnkr. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige godkänner förslag till kvittningsemission i Malmö Stadshus
AB.

2. Kommunfullmäktige ger Malmö Stadshus AB i uppdrag att genomföra
kvittningsemissionen i enlighet med aktiebolagslagen.

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 

Beslutet skickas till
Malmö Stadshus AB 
Stadsdirektören 
Avdelningschefen för Bolag och kommunalförbund 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 231206 § 350 Kvittningsemission i Malmö Stadshus AB
• Förslag till beslut KSAU 231120 § 549 Förslag till kvittningsemission i Malmö

Stadshus AB
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• G-Tjänsteskrivelse KSAU 231120 Förslag till kvittningsemission i Malmö Stadshus
AB

• Bolagsordning Malmö Stadshus AB beslutad 2015-02-16
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§ 245 Utökad låneram för Malmö Stadshus AB samt revidering av Ramar
för upplåning, borgen och utlåning 

STK-2023-1361 

Sammanfattning 
I avvaktan på stadskontorets utredning kring finansieringsalternativ för Malmö Stadshus 
AB ansöker styrelsen i Malmö Stadshus AB om ökning av befintlig låneram med 250 mnkr 
till totalt 1 000 mnkr med anledning av finansieringsbehov i bolagskoncernen i samband 
med dispositioner av resultatet i bolagskoncernen. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige godkänner en ökning av låneramen för Malmö Stadshus AB
med 250 mnkr till att sammanlagt uppgå till 1 000 mnkr.

2. Kommunfullmäktige fastställer uppdaterat dokument ”Ramar för upplåning,
borgen och utlåning 2023-12-21”.

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 

Beslutet skickas till
Malmö Stadshus AB 
Stadskontoret avdelningen Bolag och kommunalförbund 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 231206 § 351 Utökad låneram för Malmö Stadshus AB samt

revidering av Ramar för upplåning, borgen och utlåning
• Förslag till beslut KSAU 231127 § 569 Utökad låneram för Malmö Stadshus AB

samt revidering av Ramar för upplåning, borgen och utlåning
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 231127 Utökad låneram för Malmö Stadshus AB samt

revidering av Ramar för upplåning, borgen och utlåning
• Ramar för upplåning, borgen och utlåning 2023-12-21
• Beslut MSH 231016 § 25 Ansökan om utökad låneram för Malmö Stadshus AB
• Tjänsteskrivelse från Malmö Stadshus AB

18



§ 246 Ekonomisk prognos per oktober 2023 - Funktionsstödsnämnden

STK-2023-1445 

Sammanfattning 
I samband med Ekonomisk prognos beslutade kommunfullmäktige 2023-06-21 §125 att ge 
funktionsstödsnämnden i uppdrag att fortsätta arbeta för att begränsa årets underskott och 
säkerställa en långsiktigt hållbar ekonomi samt att inkomma med en extra prognos till 
kommunstyrelsen per oktober månad. På sitt sammanträde 2023-11-27 §123 beslutade 
funktionsstödsnämnden att godkänna informationen i rapporten Extra ekonomisk prognos 
oktober 2023, i vilken ett underskott på 205 mnkr prognostiseras. Nämnden beslutade även 
att godkänna Skrivelse från funktionsstödsnämnden i samband med Extra ekonomisk 
prognos oktober 2023, i vilken föreslås att kommunfullmäktige befriar nämnden från 
resultatansvar för den negativa budgetavvikelse som prognostiseras för 2023. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige befriar funktionsstödsnämnden från resultatansvar för den
prognostiserade negativa budgetavvikelsen 2023.

Beslutsgång 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S), Carin Gustafsson (V) och Roko Kursar (L) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Josefin Anselmsson Borg (M), Anton Sauer (C) och Anders Olin (SD) yrkar avslag på 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut mot 
avslag och finner att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag till 
beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler Magnus Olsson (SD) gruppreservation. 

Mot kommunfullmäktiges beslut har Håkan Fäldt (M) tillsammans med Anton Sauer (C) 
inkommit med en gruppreservation. Reservationen intas som bilaga 6 till protokollet. 

Beslutet skickas till
Funktionsstödsnämnden 
Stadskontorets handläggare 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut samt beslut KS 231206 § 360 med reservation (M+C) och (SD)

Ekonomisk prognos per oktober 2023 - Funktionsstödsnämnden
• Förslag till beslut KSAU 231204 §600 med reservation (M) Ekonomisk prognos per

oktober 2023 - Funktionsstödsnämnden
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 231204 Ekonomisk prognos per oktober 2023 -

Funktionsstödsnämnden
• Extra ekonomisk prognos funktionsstödsnämnden oktober 2023
• Skrivelse från funktionsstödsnämnden i samband med behandling av Extra

ekonomisk prognos oktober 2023
• Funktionsstödsnämnden beslut 231127 § 123 med Reservation (M) och Särskilt

yttrande (V)
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§ 247 Ansökan från tekniska nämnden om objektsgodkännande Norra
Hamnen yteffektivisering och utökning av ytor 

STK-2023-1403 

Sammanfattning 
Tekniska nämnden har inkommit med ansökan om objektsgodkännande för Norra 
hamnen, yteffektivisering och utökning av ytor, till en beräknad bruttoutgift om 138 mnkr. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige beviljar tekniska nämnden objektsgodkännande för
yteffektivisering och utökning av ytor i Norra hamnen till en beräknad
bruttoutgift om 138 mnkr.

2. Kommunfullmäktige godkänner årliga driftkonsekvenser om 7,3 mnkr brutto
under förutsättning att de ryms inom den av kommunfullmäktige beslutade
ramen för driftkonsekvenser för gällande år för tekniska nämnden.

Beslutsgång 
Andréas Schönström (S) och Isabel Enström (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 

Under överläggningen i ärendet yttrar sig även Gunilla Ryd (V). 

Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 

Beslutet skickas till
Tekniska nämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 231206 § 346 Ansökan från tekniska nämnden om

objektsgodkännande Norra Hamnen yteffektivisering och utökning av ytor
• Förslag till beslut KSAU 231113 §539 Ansökan från tekniska nämnden om

objektsgodkännande Norra Hamnen yteffektivisering och utökning av ytor
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 231113 Ansökan från tekniska nämnden om

objektsgodkännande Norra Hamnen yteffektivisering och utökning av ytor
• Tekniska nämnden beslut 230925 § 201 med Reservation (V)
• Tjänsteskrivelse från fastighets- och gatukontoret
• Objektsgodkännande-Norra Hamnen Yteffektivisering och utökning av ytor
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§ 248 Detaljplan för fastigheten Lockarp 31:1 m.fl. i Lockarp i Malmö, Dp
5644 

STK-2023-605 

Sammanfattning 
Stadsbyggnadsnämnden godkände vid sitt sammanträde den 26 april 2023 förslag till 
detaljplan för fastigheten Lockarp 31:1 m.fl. i Lockarp i Malmö, Dp 5644. Planförslaget 
möjliggör uppförande av en bussdepå i syfte att klara den kommande utvecklingen och 
elektrifieringen av kollektivtrafiken i Malmö. Då detaljplanens genomförande bedöms 
medföra en sådan betydande miljöpåverkan som avses i 5 kapitlet 7 § Plan och bygglagen 
ska kommunfullmäktige ta ställning till planen. Stadskontoret föreslår att 
kommunfullmäktige antar detaljplanen. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige antar detaljplan för fastigheten Lockarp 31:1 m.fl. i Lockarp
i Malmö, Dp 5644.

Beslutsgång 
Arwin Sohrabi (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 

Beslutet skickas till
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Kulturnämnden 
Miljönämnden 
Stadsbyggnadsnämnden 
Tekniska nämnden 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 231206 § 347 Detaljplan för fastigheten Lockarp 31:1 m.fl. i

Lockarp i Malmö, Dp 5644
• Förslag till beslut KSAU 231127 § 570 Detaljplan för fastigheten Lockarp 31:1 m.fl.

i Lockarp i Malmö, Dp 5644
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 231127 Detaljplan för fastigheten Lockarp 31:1 m.fl. i

Lockarp i Malmö, Dp 5644
• Dp 5644 Illustrationsplan godkännande
• Dp 5644 Miljökonsekvensbeskrivning
• Dp 5644 Planbeskrivning godkännande
• Dp 5644 plankarta godkännande
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• Dp 5644 Samrådsredogörelse granskning
• Dp 5644 Utlåtande efter granskning godkännande
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 231116 § 291
• Beslut att upphäva kommunfullmäktiges beslut den 21 juni 2023 § 131 att anta

detaljplan för Lockarp 31:1 m.fl (Dp 5644)
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§ 249 Redovisning av partistöd för 2022 med utbetalning 2024

STK-2023-557 

Sammanfattning 
Samtliga partier i kommunfullmäktige som mottagit partistöd avseende år 2022 har 
inkommit med en redovisning och granskningsrapport inom föreskriven tid. Det föreslås 
att kommun-fullmäktige beslutar att partistöd för 2024 ska betalas ut till samtliga partier i 
kommunfullmäktige på sätt som redovisas i ärendet. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige beslutar att partistöd för 2024 ska betalas ut till de i
kommunfullmäktige representerade partierna enligt följande:

Arbetarpartiet Socialdemokraterna (S): 5 550 000 kr
Moderata Samlingspartiet (M): 3 709 000 kr
Sverigedemokraterna (SD): 2 921 000 kr
Vänsterpartiet (V): 2 658 000 kr
Miljöpartiet De Gröna (MP): 1 343 000 kr
Liberalerna (L): 1 081 000 kr
Centerpartiet (C): 818 000 kr

Beslutsgång 
Björn Gudmundsson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 

Beslutet skickas till
Arbetarpartiet Socialdemokraterna (S) 
Moderata Samlingspartiet (M) 
Sverigedemokraterna (SD) 
Vänsterpartiet (V) 
Miljöpartiet De Gröna (MP) 
Liberalerna (L) 
Centerpartiet (C) 
Stadskontoret, Ekonomiavdelningen 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 231206 § 348 Redovisning av partistöd för 2022 med

utbetalning 2024
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• Förslag till beslut KSAU 231127 § 568 Redovisning av partistöd för 2022 med
utbetalning 2024

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 231127 Redovisning av partistöd för 2022 med
utbetalning 2024

• Bilaga 1 - uträkning av partistöd 2024
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§ 250 Förutsättningar för införandet av en samordnad
uppföljningsfunktion avseende sociala villkor i avtal 

STK-2022-1553 

Sammanfattning 
Av lagstiftning, internationella konventioner och ramverk följer att staden ska verka för 
sunda arbetsvillkor i sina leveranskedjor. Den 21 oktober 2022 fick stadskontoret i uppdrag 
av kom-munstyrelsen att utreda förutsättningar för en samordnad uppföljningsfunktion 
med avseende på sociala villkor i avtal.  

I ärendet presenteras utredningen och förslag till funktion med uppdrag att förhindra 
arbetslivskriminalitet kopplat till stadens leverantörer. Funktionen föreslås placeras på 
stadskontoret, men i sitt uppdrag samverka med stadens upphandlande enheter på 
fastighets- och gatukontoret och serviceförvaltningen. Funktionen föreslås inrättas 
permanent och finansieras genom kommunbidrag. Tekniska nämnden, servicenämnden 
och miljönämnden har inkommit med yttranden. De ställer sig bakom förslaget och lyfter 
fram perspektiv som är viktiga att beakta i utformandet och implementeringen av den 
föreslagna funktionen.  

Förslaget är att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att ge 
kommunstyrelsen i uppdrag att inrätta en uppföljningsfunktion med fokus på 
arbetslivskriminalitet kopplat till stadens leverantörer. Förslaget är också att ge 
kommunstyrelsen i uppdrag att samordna arbetet med uppföljning av sociala villkor i 
stadens avtal med servicenämnden, tekniska nämnden och miljönämnden.  

Kommunstyrelsen föreslås för egen del besluta att i nämndsbudget 2024 avsätta 4 500 000 
kronor under kommunstyrelsens anslag till förfogande. Medlen avser 3 500 000 kronor till 
kommunstyrelsen för inrättandet av en uppföljningsfunktion med fokus på 
arbetslivskriminalitet i avtal samt 500 000 kronor vardera till servicenämnden och tekniska 
nämnden för uppföljningsarbete mot arbetslivskriminalitet i avtal. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att inrätta en
uppföljningsfunktion med fokus på arbetslivskriminalitet kopplat till stadens
leverantörer.

2. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att tillsammans med
servicenämnden, tekniska nämnden och miljönämnden samordna arbetet med
uppföljning av sociala villkor i stadens avtal.
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Beslutsgång 
Sofia Hedén (S), Magnus Olsson (SD) och Janne Grönholm (MP) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Helena Grahn (M) och Anton Sauer (C) tilläggsyrkar att miljöförvaltningen, genom 
Tryggare Malmö, ska ingå i den föreslagna samverkansgruppen. 

Sofia Hedén (S) yrkar avslag på Helena Grahns (M) och Anton Sauers (C) tilläggsyrkande. 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 

Ordföranden finner först att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 

Ordföranden ställer därefter proposition på bifall till Helena Grahns (M) och Anton 
Sauers (C) tilläggsyrkande mot avslag och finner att kommunfullmäktige beslutat att avslå 
tilläggsyrkandet. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler Håkan Fäldt (M) och Anton Sauer (C) 
gruppreservation. 

Beslutet skickas till
Servicenämnden 
Tekniska nämnden 
Miljönämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut samt beslut KS 231206 § 344 med muntlig reservation (M+C)

Förutsättningar för införandet av en samordnad uppföljningsfunktion avseende
sociala villkor i avtal

• Förslag till beslut KSAU 231204 Förutsättningar för införandet av en samordnad
uppföljningsfunktion avseende sociala villkor i avtal

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 231204 Förutsättningar för införande av en samordnad
uppföljningsfunktion avseende sociala villkor i avtal

• Miljönämnden beslut 231025 § 171
• Remissvar från miljönämnden
• Tekniska nämnden beslut 231026 § 217
• Remissvar från tekniska nämnden
• Servicenämnden beslut 230927 § 81
• Remissvar från servicenämnden
• Omvärldsanalys - Uppföljning av sociala villkor i upphandling
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§ 251 Uppdrag budget 2022 - Kommunstyrelsen, tillsammans med
berörda nämnder, ges i uppdrag att utreda förutsättningarna för att 
utveckla ett kort för stadens pensionärsrabatter 

STK-2022-960 

Sammanfattning 
I budget för år 2022 gavs kommunstyrelsen i uppdrag att tillsammans med berörda 
nämnder utreda förutsättningarna för att utveckla ett kort som bland annat inkluderar 
stadens pensionärsrabatter inom kultur och fritid. Utredningen har genomfört en 
kartläggning av befintliga rabatter samt en omvärldsbevakning. I ärendet har Malmö 
centrala pensionärsråd (CPR) yttrat sig. Baserat på utredningens resultat och CPR:s 
synpunkter föreslås att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen och berörda nämnder i 
uppdrag att utveckla stadens kommunikation, i fysisk och digital form, till pensionärer 
avseende Malmö stads samlade utbud av verksamheter och aktiviteter. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige godkänner redovisningen av budgetuppdraget om att utreda
förutsättningarna för att utveckla ett kort för stadens pensionärsrabatter.

2. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att tillsammans med
berörda nämnder utveckla stadens kommunikation, i fysisk och digital form, till
pensionärer avseende Malmö stads och bidragsberättigade föreningars samlade
utbud av verksamheter och aktiviteter.

Beslutsgång 
Janne Grönholm (MP) och Joel Laguna Ascacivar (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 

Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 

Beslutet skickas till
Malmö centrala pensionärsråd 
Stadskontoret, Ekonomiavdelningen, Ekonomisk styrning 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 231206 § 352 Uppdrag budget 2022 - Utreda

förutsättningarna för att utveckla ett kort för stadens pensionärsrabatter
• Förslag till beslut KSAU 231127 § 571 Uppdrag budget 2022 - uppdrag att utreda

förutsättningarna för att utveckla ett kort för stadens pensionärsrabatt
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• G-Tjänsteskrivelse KSAU 231127 Uppdrag budget 2022 - uppdrag att utreda
förutsättningarna för att utveckla ett kort för stadens pensionärsrabatter

• Remissvar från Malmö stads centrala pensionärsråd
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§ 252 Fordonsstrategi för Malmö stad

STK-2023-96 

Sammanfattning 
På uppdrag av kommunstyrelsen har stadskontoret tillsammans med Malmö Leasing AB 
och miljöförvaltningen tagit fram en Fordonsstrategi för Malmö stad. Fordonsstrategins 
övergripande målsättning är en elektrifierad fordonsflotta för Malmö stads verksamheter till 
2030, med en tillhörande laddinfrastruktur som möjliggör för detta. Kopplat till strategin 
finns också tydliggörande riktlinjer där bland annat ansvar och roller för stadens 
verksamheter tydliggörs. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterade under sommaren 2023 strategin till samtliga 
nämnder och bolag. Inkomna synpunkter finns sammanfattat i en till ärendet tillhörande 
remissammanställning. Nämndernas och bolagens respons på förslagen var över lag 
positiva, men vissa förtydliganden och justeringar föreslogs. 

Stadskontoret föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att anta 
Fordonsstrategi för Malmö stad att gälla från och med 1 januari 2024. Stadskontoret 
föreslår vidare att kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att besluta om 
nödvändiga ändringar av Fordonsstrategi för Malmö, samt att kommunfullmäktige uppdrar 
åt kommunstyrelsen, att återkomma med förslag på revidering av ägardirektiv för Malmö 
Leasing AB för att spegla bolagets utökade uppdrag. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige antar Fordonsstrategi för Malmö stad att gälla från och med
1 januari 2024.

2. Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att besluta om nödvändiga
ändringar av Fordonsstrategi för Malmö stad under förutsättning att dessa är av
mindre principiell vikt.

3. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att återkomma med förslag på
revidering av ägardirektiv för Malmö Leasing AB för att spegla bolagets utökade
uppdrag.

Beslutsgång 
Sofia Hedén (S), John Roslund (M), Emelie Nyman (C), Eva Bertz (L) och Isabel Enström 
(MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Magnus Olsson (SD) yrkar i första hand att ärendet återremitteras och att 
kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att komplettera strategin med en 
fördjupad och bredare konsekvensanalys kopplat till de ekonomiska aspekterna och 
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elförsörjningen samt analysera strategin ur ett hållbart beredskapsperspektiv och i andra 
hand avslag. 

Anders Andersson (V) yrkar på följande tillägg till strategin: 

Under punkt 2.2.2 "Grundläggande behovsanalys" ska meningen ”Behovsanalysen vid 
inköp eller tecknande av leasingavtal måste överväga om lätta elfordon är ett lämpligt 
alternativ för ändamålet” läggas till. 

Under punkt 2.1 "Ansvar och roller" ska meningen "Fordonsstrategen måste ha ett 
helhetsansvar för verksamhetens transportbehov, och ansvarar för att se till att 
fordonsflottan har en ändamålsenlig balans mellan lätta elfordon, bilar och andra typer av 
fordon" läggas till. 

Sofia Hedén (S), Eva Bertz (L) och Isabel Enström (MP) yrkar avslag på Magnus Olssons 
(SD) yrkande om återremiss. 

Sofia Hedén (S) och Eva Bertz (L) yrkar avslag på Anders Anderssons (V) tilläggsyrkande. 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 

Ordföranden ställer först proposition på om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras 
enligt Magnus Olssons (SD) yrkande och finner att kommunfullmäktige beslutat att ärendet 
ska avgöras idag. 

Ordföranden ställer sedan proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut mot 
avslag och finner att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag till 
beslut. 

Ordföranden ställer slutligen proposition på bifall till Anders Anderssons (V) 
tilläggsyrkande mot avslag och finner att kommunfullmäktige beslutat att avslå 
tilläggsyrkandet. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Till kommunfullmäktiges beslut har Anton Sauer (C) inkommit med ett särskilt yttrande. 
Det särskilda yttrandet intas som bilaga 7 till kommunfullmäktiges protokoll. 

Mot kommunfullmäktiges beslut har Magnus Olsson (SD) inkommit med en 
gruppreservation. Reservationen intas som bilaga 8 till protokollet. 

Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler Anders Skans (V) gruppreservation. 

Beslutet skickas till
Malmö stads nämnder och helägda bolag 
Stadskontoret, Omvärld och näringsliv 
Stadskontorets handläggare 
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Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 231206 § 353 med särskilt yttrande (M+C) samt reservation

(SD) och (V) Fordonsstrategi för Malmö stad
• Förslag till beslut KSAU 231127 § 572 Fordonsstrategi för Malmö stad
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 231127 Fordonsstrategi för Malmö stad
• Fordonsstrategi för Malmö stad
• Redogörelse internremiss Fordonsstrategi för Malmö stad
• Fritidsnämnden beslut 230921 § 139 med Särskilt yttrande (M)
• Remissvar från fritidsnämnden
• Funktionsstödsnämnden beslut 230925 § 95
• Remissvar från funktionsstödsnämnden
• Grundskolenämnden beslut 230925 § 145
• Remissvar från grundskolenämnden
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 230926 § 277 med muntlig Reservation

(SD)
• Remissvar från arbetsmarknads- och socialnämnden
• Miljönämnden beslut 230927 § 152
• Remissvar från miljönämnden
• Servicenämnden beslut 230927 § 82 med Reservation (V)
• Remissvar från servicenämnden
• Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden beslut  230929 § 105
• Remissvar från hälsa-, vård- och omsorgsnämnden
• Förskolenämnden beslut 230927 § 128
• Remissvar från förskolenämnden
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 230927 § 229 med Särskilt yttrande (M+C)
• Remissvar från stadsbyggnadsnämnden
• Tekniska nämnden beslut 230925 § 193 med Reservation (V)
• Remissvar från tekniska nämnden
• Gymnasie- och vuxenutbildningsförvaltningen delegationsbeslut 231003
• Remissvar från gymnasie- och vuxenutbildningsförvaltningen
• Överförmyndarnämnden beslut 230925 § 127
• Parkering Malmö AB beslut 231009 § 5 och 6
• Remissvar från Parkering Malmö AB
• Remissvar från MKB Fastighets AB
• Remissvar från Malmö Live Konserthus AB
• Remissvar från Boplats Syd
• Valnämnden beslut 230823 § 43
• Remissvar från valnämnden - avstår från att yttra sig
• Revisorskollegiet beslut 230830 § 94
• Remissvar från revisorskollegiet
• Beslut KSAU 230626 §333
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§ 253 Plan för etablering av intern laddinfrastruktur i Malmö stad

STK-2023-876 

Sammanfattning 
På uppdrag av kommunstyrelsen har stadskontoret, Malmö Leasing AB, Parkering Malmö, 
serviceförvaltningen och fastighets- och gatukontoret tagit fram en Plan för etablering av 
intern laddinfrastruktur. Laddinfrastrukturplanen beskriver hur utbyggnaden av stadens 
interna laddinfrastruktur ska ske och inkluderar mål, ansvar och roller, kostnader, 
finansiering och uppföljningsansvar. Det övergripande målet för ladd infrastrukturplanen 
är att möjliggöra för en100 procent elektrifierad lätt fordonsflottaför stadens verksamheter, 
vilket är ett mål fastställt i Fordonsstrategi för Malmö stad. Kommunstyrelsens 
arbetsutskott remitterade under sommaren 2023 strategin till samtliganämnder och bolag. 
Inkomna synpunkter finns sammanfattat i en till ärendet tillhörande remissammanställning. 

Nämndernas och bolagens respons på förslagen var över lag positiva, men vissa 
förtydliganden och justeringar föreslogs. Stadskontoret föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige att anta Plan för etablering av laddinfrastruktur att gälla från och med 
1 januari 2024. Stadskontoret föreslår vidare att kommunfullmäktige bemyndigar 
kommunstyrelsen att besluta om nödvändiga ändringar av Plan för etablering av 
laddinfrastruktur, att uppdra åt kommunstyrelsen att återkomma med förslag på revidering 
av ägardirektiv samt att kommunfullmäktige uppdrar åt Malmö Leasing AB, Parkering 
Malmö AB och servicenämnden att påbörja arbetet med att etablera laddinfrastruktur för 
stadens verksamheter, i enlighet med redovisad plan. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige antar Plan för etablering av intern laddinfrastruktur att gälla
från och med 1 januari 2024.

2. Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att besluta om nödvändiga
ändringar av Plan för etablering av intern laddinfrastruktur under förutsättning
att dessa är av mindre principiell vikt.

3. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att återkomma med förslag på
revidering av ägardirektiv för Malmö Leasing AB för att spegla bolagets ökade
uppdrag.

Beslutsgång 
Sofia Hedén (S), Eva Bertz (L) och Isabel Enström (MP) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Magnus Olsson (SD) yrkar i första hand att ärendet återremitteras och att 
kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram ett underlag som redovisar 
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hur planen tar höjd för beredskapsperspektivet kopplat till elförsörjningen, ekonomiska 
konsekvensberäkningar utifrån risker kopplat till kostnadsökningar och dess påverkan på 
staden, nämnderna och bolagen och i andra hand avslag. 

Sofia Hedén (S), Eva Bertz (L) och Isabel Enström (MP) yrkar avslag på Magnus Olssons 
(SD) återremissyrkande. 

 Under överläggningen i ärendet yttrar sig även Gunilla Ryd (V). 

 Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 

Ordföranden ställer först proposition på om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras 
enligt Magnus Olssons (SD) återremissyrkande och finner att kommunfullmäktiges 
beslutat att ärendet ska avgöras idag. 

Ordföranden ställer därefter proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut 
mot avslag och finner att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag 
till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut har Magnus Olsson (SD) inkommit med en 
gruppreservation. Reservationen intas som bilaga 9 till kommunfullmäktiges protokoll. 

Beslutet skickas till
Malmö stads nämnder och helägda bolag 
Stadskontoret, Omvärld och näringsliv 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 231206 § 354 med reservation (SD) Plan för etablering av

intern laddinfrastruktur i Malmö stad
• Förslag till beslut KSAU 231127 § 573 Plan för etablering av intern

laddinfrastruktur i Malmö stad
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 231127 Plan för etablering av intern laddinfrastruktur i

Malmö stad
• Plan för etablering av intern laddinfrastruktur
• Redogörelse internremiss Plan för etablering av intern laddinfrastruktur
• Funktionsstödsnämnden beslut 230925 § 94 med Särskilt yttrande (M+C) och (SD)
• Remissvar från funktionsstödsnämnden
• Fritidsnämnden beslut 230921 § 138 med Reservation (SD)
• Remissvar från fritidsnämnden
• Grundskolenämnden beslut 230925 § 144 med Särskilt yttrande (SD)
• Remissvar från grundskolenämnden
• Miljönämnden beslut 230927 § 153 med Reservation (M) och (SD) och Särskilt

yttrande (V)
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• Remissvar från miljönämnden
• Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 230926 § 278 med muntlig Reservation

(SD)
• Remissvar från arbetsmarknads- och socialnämnden
• Servicenämnden beslut 230927 § 83
• Remissvar från servicenämnden
• Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden beslut 230929 § 106 med Särskilt yttrande (SD)
• Remissvar från hälsa-, vård- och omsorgsnämnden
• Förskolenämnden beslut 230927 § 129 med Särskilt Yttrande (SD)
• Remissvar från förskolenämnden
• Gymnasie- och vuxenutbildningsförvaltningen delegationsbeslut 231003
• Remissvar från gymnasie- och vuxenutbildningsförvaltningen
• Tekniska nämnden beslut 230925 § 194 med Reservation (V)
• Remissvar från tekniska nämnden
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 230927 § 230 med Reservation (SD)
• Remissvar från stadsbyggnadsnämnden
• Parkering Malmö beslut 231009 § 5 och 6
• Remissvar från Parkering Malmö AB
• Remissvar från MKB Fastighets AB
• Remissvar från Boplats Syd
• Överförmyndarnämnden beslut 230925 § 126
• Revisorskollegiet beslut 230830 § 95
• Remissvar från revisorskollegiet
• Valnämnden beslut 230823 § 44
• Remissvar från valnämnden - avstår från att yttra sig
• Beslut KSAU 230626 §334
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§ 254 Motion av Nima Gholam Ali Pour (SD) om mötesplats för personer
med neuropsykiatrisk funktionsnedsättning 

STK-2022-1172 

Sammanfattning 
Nima Gholam Ali Pour (SD) föreslår i en motion att kommunstyrelsen tillsammans med 
berörda nämnder utreder inrättandet av en mötesplats för personer med neuropsykiatrisk 
funktionsnedsättning (NPF). Enligt motionären har personer med dessa 
funktionsvariationer svårare att kontrollera sin uppmärksamhet, impulskontroll och 
aktivitetsnivå samt att socialt samspela med andra människor. En mötesplats för denna 
grupp skulle möjliggöra att träffa andra i samma situation men även motverka upplevelse 
av ensamhet och isolering.  

Stadskontoret gör bedömningen att det redan pågår initiativ och arbete inom Malmö stad 
med samma inriktning som motionären efterfrågar. Funktionsstödsnämnden har ansökt 
om medel för att i samverkan med den idéburna sektorn och representanter från 
målgrupperna, öppna upp en mötesplats som pilotverksamhet för att ge förutsättningar för 
inkludering och motverkan av isolering för personer med psykisk 
funktionsnedsättning/psykisk ohälsa och med ett särskilt fokus på NPF. Under pågående 
pilotverksamhet kommer konceptet prövas och behoven hos målgruppen och den 
idéburna sektorn undersökas för att utvärdera hur konceptet kan utformas och 
mötesplatser för målgruppen kan planeras mer långsiktigt.  

Stadskontoret gör, liksom, fritidsnämnden och funktionsstödsnämnden, bedömningen att 
motionen ska anses vara besvarad. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige anser motion av Nima Gholam Ali Pour (SD) om
mötesplats för personer med neuropsykiatrisk funktionsnedsättning besvarad
med hänvisning till vad som redovisats i ärendet.

Beslutsgång 
Sanna Axelsson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Stefan Claesson (SD) yrkar bifall till motionen. 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut om att 
motionen ska anses besvarad med hänvisning till vad som redovisas i ärendet mot bifall 
till motionen och finner att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens 
förslag till beslut.
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Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler Magnus Olsson (SD) gruppreservation. 

Beslutet skickas till
Nima Gholam Ali Pour (SD) 
Fritidsnämnden 
Funktionsstödsnämnden 
Kulturnämnden 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 231206 § 355 med muntlig reservation (SD) Motion av Nima

Gholam Ali Pour (SD) om mötesplats för personer med neuropsykiatrisk
funktionsnedsättning

• Förslag till beslut KSAU 231127 § 574 Motion av Nima Gholam Ali Pour (SD) om
mötesplats för personer med neuropsykiatrisk funktionsnedsättning

• G-Tjänsteskrivelse KSAU 231127 Motion av Nima Gholam Ali Pour (SD) om
mötesplats för personer med neuropsykiatrisk funktionsnedsättning

• Motion av Nima Gholam Ali Pour (SD) om mötesplats för personer med
neuropsykiatrisk funktionsnedsättning

• Fritidsnämnden beslut 230622 § 110 med muntlig Reservation (SD)
• Remissvar från fritidsnämnden
• Funktionsstödsnämnden beslut 230619 § 69 med muntlig Reservation (SD)
• Remissvar från funktionsstödsnämnden
• Kulturnämnden beslut 230614  § 77 med Särskilt yttrande (C+M) och Reservation

(SD)
• Remissvar från kulturnämnden
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§ 255 Motion av Kay Wictorin (C) och Martin Molin (C) om småhus i
Limhamns norra hamn 

STK-2023-262 

Sammanfattning 
Kay Wictorin (C) och Martin Molin (C) har inkommit med en motion som föreslår att 
kommunfullmäktige ska uppdra åt tekniska nämnden att i samråd med berörda nämnder ta 
initiativ till att det byggs bostäder i form av flytande småhus i Limhamns gamla 
industrihamn på Ön. Motionen har skickats på remiss till miljönämnden, 
stadsbyggnadsnämnden samt tekniska nämnden, vilka har inkommit med yttrande. 
Stadskontoret föreslår att kommunfullmäktige anser motionen besvarad utifrån vad som 
framkommit i ärendet.  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige anser motion av Kay Wictorin (C) och Martin Molin (C) om
småhus i Limhamns norra hamn för besvarad med hänvisning till vad som
framkommer i ärendet.

Beslutsgång 
Arwin Sohrabi (S) och Eva Bertz (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Anders Olin (SD) yrkar avslag på motionen. 

Kay Wictorin (C) yrkar bifall till motionen. 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut om att 
motionen ska anses besvarad med hänvisning till vad som framkommer i ärendet mot bifall 
till motionen och avslag på motionen och finner att kommunfullmäktige beslutat att bifalla 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut har Anton Sauer (C) inkommit med gruppreservation. 
Reservationen intas som bilaga 10 till kommunfullmäktiges protokoll. 

Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler Magnus Olsson (SD) gruppreservation. 

Beslutet skickas till
Kay Wictorin (C) 
Martin Molin (C) 
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Miljönämnden  
Stadsbyggnadsnämnden  
Tekniska nämnden  
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 231206 § 356 med muntlig reservation (C) Motion av Kay

Wictorin (C) och Martin Molin (C) om småhus i Limhamns norra hamn
• Förslag till beslut KSAU 231127 § 575 med muntlig reservation (M) Motion av Kay

Wictorin (C) och Martin Molin (C) om småhus i Limhamns norra hamn
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 231127 Motion av Kay Wictorin (C) och Martin Molin

(C) om småhus i Limhamns norra hamn
• Motion av Kay Wictorin (C) och Martin Molin (C) om småhus i Limhamns norra

hamn
• Stadsbyggnadsnämnden beslut 230620 § 169 med muntlig Reservation (M) och (C)
• Remissvar från stadsbyggnadsnämnden
• Tekniska nämnden beslut 230614 § 136 med Särskilt yttrande (V)
• Remissvar från tekniska nämnden
• Miljönämnden beslut 230523 § 93 med Särskilt yttrande från (V)
• Remissvar från miljönämnden
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§ 256 Motion av Magnus Olsson (SD) om att lägga ner tidningen Vårt
Malmö 

STK-2021-92 

Sammanfattning 
Magnus Olsson (SD) föreslår i en motion till kommunfullmäktige att lägga ner tidningen 
Vårt Malmö. Motionären anger att tidningen saknar granskande element och att innehållet 
utgörs av kommunens projekt, krönikor, korsord och nöjesinformation, något som redan 
görs av kommunens kommunikationstjänster i de kanaler som redan finns för ändamålet. 
Vidare ställer sig motionären frågande till om det är kommunens uppgift att ge ut en 
gratistidning som går till alla hushåll och menar att det är långt utanför kommunens 
kompetens, är ett slöseri med skattemedel och underminerar den kommunala demokratin 
då den skapar obalans mellan de styrande partierna och oppositionen. 

Stadskontoret har de senaste åren arbetat med att se över hur verksamheterna effektivast 
når målgrupperna i rätt kanal och med rätt budskap. Under 2024 är målet att gå igenom 
gjorda läsarundersökningar och analysera effekten av tidningen Vårt Malmö för att komma 
fram till hur kommunen effektivast når denna målgrupp och vilka andra alternativ som 
finns utifrån dagens digitala medielandskap. Denna process bör genomföras innan beslut 
kan fattas huruvida tidningen Vårt Malmö framöver kan fungera som en informationskanal 
till medborgarna. 

Förslaget är att motionen avslås. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige anser motion av Magnus Olsson (SD), om att lägga ner
tidningen Vårt Malmö, besvarad med hänvisning till vad som redovisas i ärendet.

Beslutsgång 
Amani Loubani (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut om att motionen ska 
anses besvarad med hänvisning till vad som redovisas i ärendet. 

Magnus Olsson (SD), Helena Nanne (M) och Anton Sauer (C) yrkar bifall till motionen. 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut om att 
motionen ska anses besvarad med hänvisning till vad som redovisas i ärendet mot bifall till 
motionen och finner att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag 
till beslut. 
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Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler Håkan Fäldt (M) gruppreservation. 

Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler Magnus Olsson (SD) gruppreservation. 

Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler Anton Sauer (C) gruppreservation. 

Beslutet skickas till
Magnus Olsson (SD) 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 231206 § 357 med muntlig reservation (SD), (M) och (C)

Motion av Magnus Olsson (SD) om att lägga ner tidningen Vårt Malmö
• Förslag till beslut KSAU 231127 § 577 med muntlig reservation (M) Motion av

Magnus Olsson (SD) om att lägga ner tidningen Vårt Malmö
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 231127 Motion från Magnus Olsson (SD) om att lägga

ner tidningen Vårt Malmö
• Motion av Magnus Olsson (SD) om att lägga ner tidningen Vårt Malmö
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§ 257 Motion av Anton Sauer (C) om att avsluta utgivningen av Vårt
Malmö 

STK-2023-413 

Sammanfattning 
Anton Sauer (C) föreslår i en motion till kommunfullmäktige att lägga ner tidningen Vårt 
Malmö. Motionären anger att tidningen är en av Sveriges största och att den konkurrerar 
med den fria pressen, samt att tidningen påtvingas medborgarna oaktat om de vill ha den 
eller inte. Vidare skriver motionären att tidningen är en dyr verksamhet för staden att driva, 
samtidigt som tidningen tar in annonser och därmed konkurrerar med fria aktörer vilket 
riskerar att driva bort dessa då deras resurser inte är lika stora som stadens. Ett ytterligare 
problem som anges är att Vårt Malmö är utformat som en tidning men saknar de 
granskande funktionerna och ska i stället fungera som ett informationsblad till stadens 
invånare om de beslut och projekt som pågår i kommunen.  

Stadskontoret har de senaste åren arbetat med att se över hur verksamheterna effektivast 
når målgrupperna i rätt kanal och med rätt budskap. Under 2024 är målet att gå igenom 
gjorda läsarundersökningar och analysera effekten av tidningen Vårt Malmö för att komma 
fram till hur kommunen effektivast når denna målgrupp och vilka andra alternativ som 
finns utifrån dagens digitala medielandskap. Denna process bör genomföras innan beslut 
kan fattas huruvida tidningen Vårt Malmö framöver kan fungera som en informationskanal 
till medborgarna. 

Förslaget är att motionen avslås. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige anser motion av Anton Sauer (C), om att avsluta
utgivningen av tidningen Vårt Malmö, besvarad med hänvisning till vad som
redovisas i ärendet.

Beslutsgång 
Amani Loubani (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut om att motionen ska 
anses besvarad med hänvisning till vad som redovisas i ärendet. 

Anton Sauer (C), Helena Nanne (M) och Magnus Olsson (SD) yrkar bifall till motionen. 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. 

Ordföranden ställer proposition på bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut om att 
motionen ska anses besvarad med hänvisning till vad som redovisas i ärendet mot bifall till 
motionen och finner att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag 
till beslut. 
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Reservationer och särskilda yttranden 
Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler Håkan Fäldt (M) gruppreservation. 

Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler Magnus Olsson (SD) gruppreservation. 

Mot kommunfullmäktiges beslut anmäler Anton Sauer (C) gruppreservation. 

Beslutet skickas till
Anton Sauer (C) 
Stadskontorets handläggare 

Beslutsunderlag 
• Förslag till beslut KS 231206 § 358 med muntlig reservation (SD), (M) och (C)

Motion av Anton Sauer (C) om att avsluta utgivningen av Vårt Malmö
• Förslag till beslut KSAU 231127 § 578 med muntlig reservation (M) Motion av

Anton Sauer (C) om att avsluta utgivningen av Vårt Malmö
• G-Tjänsteskrivelse KSAU 231127 Motion av Anton Sauer (C) om att avsluta

utgivningen av Vårt Malmö
• Motion av Anton Sauer (C) om att avsluta utgivningen av "Vårt Malmö"

43



§ 258 Valförslag och avsägelser

STK-2023-1594 

Sammanfattning 
Efter kommunfullmäktiges sammanträde den 23 november 2023 har följande avsägelser 
från politiska uppdrag kommit in: 

• Petra Kuritzén (M), ersättare i kulturnämnden.
• Axel Persson (S), ersättare i funktionsstödsnämnden.
• Lars Persson (S), ersättare i styrelsen för Stiftelsen Malmö Sommargårdar.
• Christine Armandsson (S), nämndeman i Malmö tingsrätt perioden 2024-2027.
• Mikael Sörling (V), ersättare i fritidsnämnden.
• Ylva Lenormand (M), nämndeman i Malmö tingsrätt perioden 2020-2023 samt

2024-2027.
• Therese Lindberg (S), nämndeman i Malmö tingsrätt perioden 2024-2027.
• Philip Dahl (SD), nämndeman i Malmö tingsrätt perioden 2024-2027.
• Mia Lindqvist (SD), ersättare i gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden.

Valberedningen föreslår vid sitt sammanträde den 19 december 2023 att 
kommunfullmäktige väljer respektive nominerar: 

• Anton Kvarnbäck (S) till ersättare i funktionsstödsnämnden till och med den 31
december 2026, efter Axel Persson (S) som avsagt sig uppdraget.

• Arian Ratkoceri (S) till ersättare i styrelsen för Stiftelsen Malmö Sommargårdar till
och med 31 december 2026, efter Lars Persson (S) som avsagt sig uppdraget.

• Sten-Inge Elvin Svensson (S) till god man enligt lag om fastighetsbildning med
fokus tätort till och med 31 december 2026.

• Rebecca Hannah Austwick Stewart (V) till ersättare i fritidsnämnden till och med
den 31 december 2026, efter Mikael Sörling (V) som avsagt sig uppdraget.

• Helen Hassan (SD) till nämndeman i Malmö tingsrätt perioden 2024-2027, efter
Philip Dahl (SD) som avsagt sig uppdraget.

• Lena Eva-Marie Hjalmarsson (M) till nämndeman i Malmö tingsrätt perioden 2024-
2027, efter Ylva Lenormand (M) som avsagt sig uppdraget.

• Harun Resulovic (M) till ersättare i kulturnämnden till och med den 31 december
2024, efter Petra Kuritzén (M) som avsagt sig uppdraget.

• Christer Jan (S) till nämndeman i Malmö tingsrätt perioden 2024-2027, efter Vishal
Arora (S) som avsagt sig uppdraget.

• Medi Behrami (S) till nämndeman i Malmö tingsrätt perioden 2024-2027, efter
Hans Göran Karlsson (S) som avsagt sig uppdraget.

• Margot Olsson (S) till nämndeman i Malmö tingsrätt perioden 2024-2027, efter
Christine Armandsson (S) som avsagt sig uppdraget.

• Mia Lindqvist (SD) till ledamot i arbetsmarknads- och socialnämnden till och med
31 december 2026, efter Malin Yngvard (SD) som avsagt sig uppdraget.
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• Anna Shamina (SD) till ny sista ersättare i arbetsmarknads- och socialnämnden till
och med 31 december 2026, efter Peter Claréus (SD) som avsagt sig uppdraget.

• Inge Serler (SD) till ny sista ersättare i gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden till
och med 31 december 2026, efter Mia Lindqvist (SD) som avsagt sig uppdraget.

På grund av skrivfel i underlag från valberedningen beslutade kommunfullmäktige den 1-2 
november 2023, § 196, att välja ersättaren Anna-Karin Bengtsdotter (S) till ledamot efter 
ersättaren Maja Morsing (S) som avsagt sig sitt uppdrag i servicenämnden samt att välja 
Roba Issa El-Ghadban (S) till ersättare i servicenämnden efter Anna-Karin Bengtsdotter 
(S). Beslutet skulle rätteligen ha varit att välja Roba Issa El-Ghadban (S) till sista ersättare 
efter Maja Morsing (S) och Anna-Karin Bengtsdotter (S) skulle ha fortsatt som ersättare. 
Valberedningen föreslår vid sitt sammanträde 19 december 2023 att kommunfullmäktige 
beslutar respektive väljer: 

• upphäver sitt beslut 2023-11-01-2023-11-02, KF § 196, i den del som avser val till
servicenämnden enligt ovan gällande Anna-Karin Bengtsdotter (S), Maja Morsing
(S) och Roba Issa El-Ghadban (S).

• Roba Issa El-Ghadban (S) till sista ersättare i servicenämnden till och med 31
december 2026, efter Maja Morsing (S) som avsagt sig uppdraget.

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige godkänner avsägelserna i enlighet med vad som redovisats i
ärendet.

2. Kommunfullmäktige godkänner val samt nomineringar till politiska uppdrag i
enlighet med vad som redovisats i ärendet.

3. Kommunfullmäktige upphäver del av sitt beslut 2023-11-01-2023-11-02, § 196, i
den del som avser val till servicenämnden i enlighet med vad som redovisats i
ärendet gällande Anna-Karin Bengtsdotter (S), Maja Morsing (S) och Roba Issa
El-Ghadban (S).

4. Kommunfullmäktige justerar paragrafen omedelbart.

Beslutsgång 
Björn Gudmundsson (S) yrkar bifall till valberedningens förslag. 

Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige beslutat att bifalla valberedningens 
förslag. 

Protokollet för ärendet läses upp och paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
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Beslutet skickas till
Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Fritidsnämnden  
Funktionsstödsnämnden  
Förtroendemannaregistret 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden  
Kulturnämnden 
Malmö tingsrätt 
Servicenämnden 
Stiftelsen Malmö Sommargårdar 
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§ 259 Anmälan av inkomna skrivelser till kommunfullmäktiges
sammanträde den 21 december 2023 

Sammanfattning 
Anmälan av inkomna skrivelser till kommunfullmäktiges sammanträde den 21 december 
2023. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige lägger informationen till handlingarna.

Anmälningar 
• STK-2023-1688-1  Missiv - Granskning av LSS-bostäder
• STK-2023-1688-2  Granskning av LSS-bostäder
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§ 260 Anmälan av inkomna ärenden som ännu inte underställts
kommunfullmäktiges prövning 

STK-2023-63 

Sammanfattning 
Efter kommunfullmäktiges sammanträde 23 november 2023 har det till 
kommunfullmäktige inkommit ärenden som ännu inte underställts kommunfullmäktiges 
prövning. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

1. Kommunfullmäktige lägger anmälan av inkomna ärenden som ännu inte
underställts kommunfullmäktiges prövning till handlingarna.

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse KF 231221 Anmälan av inkomna ärenden som ännu inte

underställts kommunfullmäktiges prövning
• Rapport KF 231221
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§ 261 Inkomna interpellationer

Sammanfattning 
Tobias Petersson (V) har inkommit med en interpellation till miljönämndens ordförande 
Sofia Hedén (S) om åtgärder för att nå en god uppväxtmiljö utan buller och 
luftföroreningar. 

Kommunfullmäktige medger att interpellationen får framställas. Den kommer att besvaras 
vid dagens sammanträde. 

Helena Nanne (M) har inkommit med en interpellation till kommunstyrelsens ordförande 
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om åtgärder mot rasism och hatbrott. 

Kommunfullmäktige medger att interpellationen får framställas. Den kommer att besvaras 
vid dagens sammanträde av grundskolenämndens ordförande Sara Wettergren (L). 

Beslutsunderlag 
• Interpellation från Tobias Petersson (V) till Sofia Hedén (S) om åtgärder för att nå

en god uppväxtmiljö utan buller och luftföroreningar
• Interpellation från Helena Nanne (M) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om

åtgärder mot rasism och hatbrott
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§ 262 Interpellation från Lisa Stolpe (V) till Sara Wettergren (L) om särskilt
stöd och Centrala särskilda undervisningsgrupper (CSU) i 
grundskolan 

STK-2023-1519 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade vid sammanträdet 2023-11-23, § 234, medge Lisa Stolpe (V) 
att till grundskolenämndens ordförande Sara Wettergren (L) få framställa en interpellation 
om särskilt stöd och Centrala särskilda undervisningsgrupper (CSU) i grundskolan 

Sara Wettergren (L) besvarar interpellationen. 

Under interpellationsdebatten yttrar sig även Lisa Stolpe (V), Carin Gustafsson (V), Marek 
Lakatos (V), Mubarik Abdirahman (S) och John Eklöf (M). 

Beslutsunderlag 
• Interpellation från Lisa Stolpe (V) till Sara Wettergren (L) om särskilt stöd och

Centrala särskilda undervisningsgrupper (CSU) i grundskolan
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§ 263 Interpellation från Tobias Petersson (V) till Sofia Hedén (S) om
åtgärder för att nå en god uppväxtmiljö utan buller och 
luftföroreningar 

STK-2023-1597 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade enligt § 263, medge Tobias Petersson (V) att till 
miljönämndens ordförande Sofia Hedén (S) få framställa en interpellation om åtgärder 
för att nå en god uppväxtmiljö utan buller och luftföroreningar. 

Sofia Hedén (S) besvarar interpellationen. 

Under interpellationsdebatten yttrar sig även Gunilla Ryd (V). 

Beslutsunderlag 
• Interpellation från Tobias Petersson (V) till Sofia Hedén (S) om åtgärder för att nå

en god uppväxtmiljö utan buller och luftföroreningar
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§ 264 Interpellation från Helena Nanne (M) till Sara Wettergren (L) om
åtgärder mot rasism och hatbrott 

STK-2023-1731 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade enligt § 263, medge Helena Nanne (M) att till 
grundskolenämndens ordförande Sara Wettergren (L) få framställa en interpellation om 
åtgärder mot rasism och hatbrott. 

Sara Wettergren (L) besvarar interpellationen. 

Under interpellationsdebatten yttrar sig även Helena Nanne (M), Amani Loubani (S), Juan-
Tadeo Espitia (L), Anton Sauer (C). John Roslund (M), Janne Grönholm (MP) och John 
Eklöf (M). 

Beslutsunderlag 
• Interpellation från Helena Nanne (M) till Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) om

åtgärder mot rasism och hatbrott
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§ 265 Julhälsning

Sammanfattning 
Kommunfullmäktiges ordförande Carina Nilsson önskar ledamöter, ersättare, åhörare och 
tjänstepersoner en god jul och ett gott nytt år. 

Kommunfullmäktiges andre vice ordförande Anja Sonesson tackar ordföranden för det 
gångna året och önskar ordföranden en god jul och ett gott nytt år. 
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.se

 Fråga kommunfullmäktige 

Vi Sverigedemokrater har fått uppgifter från vårdnadshavare om att det för 
tillfället är 15 veckors handläggningstid för skolskjuts. Anledningen ska bland 
annat vara på grund av personalförändringar.  

Vi menar att det är oroväckande att handläggningstiden är så pass lång som 15 
veckor. Det innebär att barn kan bli hårt drabbade och inte få sin skolskjuts på 
grund av personalförändringar på grundskoleförvaltningen. Den normala 
handläggningstiden är 3-4 veckor och nu är den 5 gånger så lång. 

Ett annat problem kopplat till detta är hur turordningen hanteras. Även om alla 
barn självklart ska behandlas lika, så menar vi Sverigedemokrater att det är 
dåligt att man inte kan ta hänsyn till anledningen till ansökan och göra olika 
prioriteringar. I nuläget prioriteras alla ansökningar i den turordning dem 
inkommer och tar inte hänsyn till särskilda skäl.  

 Med anledning av ovan vill jag ställa en fråga till kommunalrådet Sara 
Wettergren (L) 

Vad gör kommunalrådet för att pressa ner handläggningstiden för skolskjuts? 

______________________ 

Magnus Olsson (SD) 

Bilaga 1
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Vänsterpartiet 

Fråga till kommunstyrelsens ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) 

Stoppa hyreshöjningarna i MKB! 
Vårt kommunala bostadsbolag MKB, har valt att avbryta förhandlingarna om nya hyror. MKB 
krävde att få höja hyrorna med 8,25 procent från 1 januari 2024. Hyresgästföreningen tycker 
inte att det är ett rimligt krav. Malmös hyresgäster har drabbats enormt hårt av den ekono-
miska krisen och en hyreshöjning på 8 % skulle vara förödande. 26 400 hushåll berörs och 
cirka 65 000 hyresgäster.  

MKB har nu lämnat ärendet vidare till Hyresmarknadskommittén (HMK) vi ser det som ett 
orimligt agerande av vårt kommunala bostadsbolag. I MKBs ägardirektiv står att MKB ska se 
till att hyresrätten är prisvärd, attraktiv och tillgänglig för alla oavsett ekonomisk bakgrund, 
men även att MKB ska bibehålla ett högt förtroende hos hyresgästerna och ett föredöme för 
andra fastighetsförvaltare. MKBs agerande strider mot ägardirektiven och de politiska må-
len. Det leder till en ökad fattigdom i Malmö stad och att människor kanske vräks från sina 
bostäder på grund av för höga hyror. Bostaden är en mänsklig rättighet och det krävs politisk 
handlingskraft. 

Min fråga är: 
Kommer du som kommunstyrelsens ordförande agera i förhållande till MKB gällande hyres-
förhandlingarna? 

Malmö 2023-12-15 
Anders Skans (V) 
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Fråga

Åtgärder för att behålla befintliga men även öka antalet nya 
ideella ställföreträdare 

Överförmyndarnämndens viktigaste uppgift är att hjälpa samhällets svagaste medborgare 
genom att tillse att de som har behov får en ställföreträdare som kan hjälpa dem med att 
sörja för person, bevaka rätt och förvalta egendom. För att detta ska fungera krävs att 
medborgare ställer upp ideellt som god man och/eller förvaltare.  

Det har under ett flertal år varit turbulent i Överförmyndarnämnden i Malmö och det har 
också påverkat förtroendet för nämnden och en del ideella ställföreträdare har valt att avsluta 
sina uppdrag utan att dessa har kunnat ersättas fullt ut.  

Minoritetsstyrets lösning för att öka antalet ställföreträdare är att utöka Förvaltarenheten med 
ytterligare tre fasta tjänster. Nuvarande 10 tjänstemän på Förvaltarenheten handlägger i 
genomsnitt 20 ärenden per person och år. Med en balans på närmare 400 huvudmän som 
väntar på att få en ställföreträdare innebär de tre nya tjänsterna en alltför liten minskning av 
kön. De reklaminsatser som gjorts under 2023 har genererat fler intresseanmälningar för att 
bli ideella ställföreträdare. Trots detta har antalet personer som de facto genomgått 
utbildning, blivit godkända och fått ett förordnande som ideell ställföreträdare inte ökat i 
acceptabel omfattning. 

Moderaterna ser en uppenbar risk med att styret inte tillräckligt aktivt arbetar med att öka 
förtroende för Överförmyndarnämnden och anstränger sig för att på olika sätt uppmuntra det 
frivilliga engagemanget utan istället låser in sig i lösningar såsom fasta anställningar på 
Förvaltarenheten som i värsta fall helt riskerar att motverka en ökad vilja hos medborgarna 
att engagera sig ideellt. 

Revisionen lyfte så sent som i slutet av oktober i år att även de ser ett stort problem med den 
väldiga bristen på tillgängliga ideella ställföreträdare och den långa väntetiden för 
huvudmännen att få en ställföreträdare. Tingsrätten har också informerat om att de extremt 
långa anstånden som tidigare har beviljats i avvaktan på att nämnden skulle hitta en 
ställföreträdare inte längre kommer att vara lika generösa framöver. 

Med anledning av ovan vill jag fråga Överförmyndarnämndens 
ordförande Pethra Ängquist: 

• Vad avser du göra för att säkerställa att befintliga ideella ställföreträdare
stannar kvar och att nya ideella ställföreträdare markant ökar under 2024?

Malmö 2023-12-21 

Petra Lundgren (M)
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Fråga

Utbyte av farthinder vid akutmottagningen i 
Malmö 

Jag har under lång tid noterat att på Carl Gustafs väg i höjd med akutmottagningen finns ett 
upphöjt farthinder. Det sista en sjuk och skadad passagerare med brutet lårben på väg i 
ambulans till sjukhuset är detta farthinder. Samtidigt noterar jag att på såväl Mariedalsvägen 
som på Galgbacksvägen i Oxie finns farthinder som mekaniskt reagerar om man har fel 
hastighet och som bara straffar bilister som kör för fort. För att underlätta för 
ambulansföraren att ta sig fram så fort som möjligt men framförallt för att göra resan för den 
sjuke och skadade passageraren bättre borde ett mekaniskt hinder med någon form av 
sändare i utryckningsfordon som neutraliserar funktionen på farthindret installeras istället för 
dagens upphöjda farthinder.  

Med anledning av ovan vill jag fråga trafikansvarigt kommunalråd 
Andreas Schönström (S) följande:  

– Avser Tekniska nämnden att byta ut farthindret utanför akutmottagningen mot en mekanisk
variant som inte straffar ambulanser med patienter på väg in mot vård?

Malmö 2023-11-23 

John Roslund (M)

Bilaga 4



Fråga

Fråga till Frida Trollmyr angående nytt miljöhus 
på s:t Petri skola 
Enligt information finns det planer på att anlägga ett helt nytt miljöhus på en grön yta 

inne på S:t Petri skola. Förslaget är illa genomtänkt och skulle drabba framför allt 

skoleleverna som idag använder den gröna ytan flitigt och den gröna oasen på skolan 

uppskattas mycket av både elever och skolpersonal. 

På skolområdet finns det alternativa lösningar där miljöhuset skulle kunna placeras 

utan att funktionen eller tillgängligheten blir sämre, ytor som idag redan är asfalterade 

och inte skulle ta gröna ytor i anspråk.  

Med anledning av ovan vill jag ställa följande fråga till 
Servicenämndens ordförande Frida Trollmyr: 

– Kommer planerna på att anlägga ett miljöhus på den gröna ytan förverkligas?

Malmö 2023-12-16 

Tony Rahm (M)
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Reservation 

Kommunfullmäktige 2023-12-21 
Ärende 7. Ekonomisk prognos per oktober 2023 – 
Funktionsstödsnämnden 
Prognosen, efter oktober månad, är för 2023 en negativ budgetavvikelse om 205 miljoner 
kronor. Det känns omdömeslöst att funktionsstödsnämnden inte skulle ta eget ansvar för det. 
Att ingen skulle ta ansvar för det gentemot malmöborna. Ändå föreslår 
Funktionsstödsnämndens ordförande att nämnden ska befrias från resultatansvar för den 
negativa prognosen.  

Då ärendet avser just en prognos och inte ett faktiskt resultat, och orsaken till avvikelsen i 
prognosen inte handlar om faktorer utanför nämndens kontroll utan om konsekvenserna av 
bristande kontroll, kan vi inte med gott samvete ställa oss bakom att befrias från 
resultatansvar. 

Att planera och bedriva verksamhet utifrån tilldelad ram borde vara varje nämnds ansvar och 
att gömma sig bakom LSS är fult mot de malmöbor som är beroende av vår verksamhet för 
att leva som andra. Den negativa budgetavvikelsen om 205 miljoner kronor handlar i vår 
mening inte om kostnader för rättigheter för malmöbor med funktionsnedsättningar, utan om 
det motsatta. Det handlar om kostnader för urholkad kvalitet och bristfälliga levnadsvillkor. 

De analyser nämnden fått kopplade till år av negativa resultat kan härledas till ohälsa bland 
malmöbor och deras personal. Det har skrivits om beteenden som utmanar hos dem som 
utsatts för tvång och begränsning, om inlåsningseffekter i daglig verksamhet för den som 
skulle kunnat vara i annan arbetsmarknadsinsats eller lönearbete, om hög 
personalomsättning och sjukfrånvaro bland personalen. Om för mycket bemanning för vad 
nämnden ska bemanna enligt lag, och om hur denna mängd påverkar kontinuitet och 
följsamhet. 

Nämnden borde följa utvecklingen i sin verksamhet och vidta korrigerande åtgärder vid 
behov. Hade man gjort detta genom relevant nyckeltalsuppföljning och justerade 
åtgärdsplaner när implementerade åtgärder visat sig utan resultat hade möjligtvis ansvaret 
legat bortom nämndens kontroll. Samma partier som nu vill stå utan ansvar, de som styr och 
leder arbetet för nämnden, är samma som nekat fördjupad uppföljning och utökad 
granskning för att undvika etablerat kaos i ekonomin och åtgärder som påverkar malmöbor 
och deras personal. Någon måste ta ansvar för potentiella konsekvenser över kvalitet, 
arbetsmiljö och rättssäkerhet varpå vi yrkade avslag på styrets förslag om att befria nämnden 
från resultatansvar. 

Då vårt förslag ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget förslag. 

Håkan Fäldt (M) Anton Sauer (C) 
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Särskilt yttrande

Kommunstyrelsen 2023-11-06
Ärende 31. Fordonsstrategi för Malmö stad
Centerpartiet ser egentligen inte att den bästa lösningen är att kommunen äger och förvaltar
det antal fordon som nämns i underlaget. Ett mer kostnadseffektivare sätt hade varit att låta
marknaden stå för fordonsflottan och att Malmö stad upphandlar tjänsterna.
Kapitalbindningen blir då lägre och flexibiliteten att byta ut fordonen ökar. Eftersom mycket
händer på området med fordon och mobilitet när det gäller innovation och ny teknik är det fel
att kommunen binder upp resurser i fordon som om bara några år kan vara föråldrade.

En lösning kan också vara att Malmö stad hyr in sig i en extern bilpoolstjänst där fördelen är
att samnyttjandet mellan privatpersoner och tjänsteresor underlättas. Vi pratar mycket om att
underlätta för delad mobilitet så att fordon kan användas mer och stå stilla mindre. Med
denna lösning hade de bilar som Malmös personal använder på dagarna kunnat användas
på kvällar och helger av Malmöborna, vilket inte är möjligt med dagens lösning.

Bilaga 7



Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu

Reservation 
Kommunfullmäktige 
Ärendenummer: STK-2023-96 

Fordonsstrategi för Malmö stad 

Stadskontoret föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att anta 
Fordonsstrategi för Malmö stad att gälla från och med 1 januari 2024. Stadskontoret 
föreslår vidare att kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att besluta om 
nödvändiga ändringar av Fordonsstrategi för Malmö, samt att kommunfullmäktige uppdrar 
åt kommunstyrelsen, att återkomma med förslag på revidering av ägardirektiv för Malmö 
Leasing AB för att spegla bolagets utökade uppdrag.  

Vi Sverigedemokrater ställer oss inte negativa till en fordonsstrategi för Malmö stad kopplat 
till elektrifieringen, i sak. Däremot menar vi att en sådan strategi måste beredas varsamt, 
noggrant och med eftertänksamhet. Vi saknar ett par områden i planen som vi menar måste 
finnas med, vilket föranleder vår grund för återremiss. Eftersom fullmäktige valde att inte 
bifalla vår grund för kompletteringar som vi menar är avgörande för om vi ska ställa oss 
bakom ärendet, så yrkade vi därmed avslag på förslaget i sin helhet. 

Med anledning av ovanstående yrkar Sverigedemokraterna kommunfullmäktige besluta: 

Att i första hand återremittera ärendet i enlighet med följande; 
Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att göra en fördjupad och bredare 
konsekvensanalys kopplat till de ekonomiska aspekterna, elförsörjningen, samt analysera 
strategin ur ett hållbart beredskapsperspektiv. 
Att i andra hand avslå förslagen till beslut. 

Då våra yrkande inte vann gehör reserverar vi oss mot besluten. 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Magnus Olsson 
Magnus Olsson (SD) 

2023-12-21 

Bilaga 8
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu

Reservation 
Kommunfullmäktige 
Ärendenummer: STK-2023-876 

Plan för etablering av intern laddinfrastruktur i Malmö stad 

Stadskontoret föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att anta Plan för 
etablering av laddinfrastruktur att gälla från och med 1 januari 2024. Stadskontoret föreslår 
vidare att kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att besluta om nödvändiga 
ändringar av Plan för etablering av laddinfrastruktur, att uppdra åt kommunstyrelsen att 
återkomma med förslag på revidering av ägardirektiv samt att kommunfullmäktige uppdrar 
åt Malmö Leasing AB, Parkering Malmö AB och servicenämnden att påbörja arbetet med 
att etablera laddinfrastruktur för stadens verksamheter, i enlighet med redovisad plan. 

Vi Sverigedemokrater ställer oss inte negativa till ett uppförande av en intern 
laddinfrastruktur i Malmö stad, i sak. Däremot menar vi att en sådan plan för vital 
infrastruktur måste beredas varsamt, noggrant och med eftertänksamhet. Vi saknar ett par 
områden i planen som vi menar måste finnas med, vilket föranleder vår grund för 
återremiss. Eftersom fullmäktige valde att inte bifalla vår grund för kompletteringar som vi 
menar är avgörande för om vi ska ställa oss bakom ärendet, så yrkade vi därmed avslag på 
förslaget i sin helhet. 

Med anledning av ovanstående yrkar Sverigedemokraterna kommunfullmäktige besluta: 

Att i första hand återremittera ärendet i enlighet med följande; 
Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram ett underlag som redovisar 
hur planen tar höjd för beredskapsperspektivet kopplat till elförsörjningen, ekonomiska 
konsekvensberäkningar utifrån risker kopplat till kostnadsökningar och dess påverkan på 
staden, nämnderna och bolagen.  
Att i andra hand avslå förslagen till beslut. 

Då våra yrkande inte vann gehör reserverar vi oss mot besluten. 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Magnus Olsson 
Magnus Olsson (SD) 

2023-12-21 
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Reservation 

Kommunfullmäktige 2023-12-21, ärende 17, Motion av Kay Wictorin (C) och Martin 
Molin (C) om småhus i Limhamns norra hamn 

Det är en trend att bygga och bo på vatten runt om i världen. Därför att det är attraktivt och 
trivsamt, men också på grund av brist på mark och av miljöskäl. Flytande småhus saknas i 
stort sett i Malmö trots att det finns lämpliga vattenytor, som på den del av den före detta 
industrihamnen i Limhamn som vetter mot Ön. Vi föreslår i motionen att det tas initiativ till 
att det kan byggas flytande småhus där. 

Av handlingarna i ärendet framgår det att frågan om flytande bostäder tagits upp tidigare, 
först 2005 i planprogrammet 'Runt Övägen', och sedan 2011 i en lokaliseringsstudie. Den 
senare föranledde ett pressmeddelande som inleddes med orden ”Det blir allt populärare att 
bygga på vatten [...]”. Stadsbyggnadsnämnden konstaterar i sitt yttrande över motionen 
bland annat att förslaget ligger väl i linje med översiktsplanens intentioner. Men sedan 2011 
har förvånansvärt nog inte mycket hänt i Malmö medan det på andra håll i landet har 
etablerats och planeras för flytande bostäder. Nödvändigt utrednings- och planarbete borde 
ha bedrivits aktivt och offensivt under de tolv år som gått sedan lokaliseringsstudien. Då 
hade det nu kunnat vara flytande bostäder på plats i Limhamn. Men så har det tyvärr inte 
blivit. Det har varit tolv förlorade år, och de styrande partierna bifaller inte vår motion med 
argumenten att det behöver göras diverse undersökningar. Vi beklagar passiviteten och den 
bristande entusiasmen hos de styrande partierna vad gäller etablering av flytande småhus 
och att offensivt ta tillvara denna möjlighet till småhusbyggande i vår mycket kompakta stad 
där det är ont om mark.   

Då vi inte fick stöd för vårt förslag att kommunfullmäktige skulle bifalla motionen reserverar vi 
oss. 

2023-12-21 

Anton Sauer   Kay Wictorin 
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